
 آرمان ملی: تیم ملی فوتبال هفت نفره ایران 
موفق شد با شکست مدافع عنوان قهرمانی، 
بدون گل خورده قهرمان شانزدهمین دوره 

مسابقات جام جهانی شود. 
 دیدارهای گروهی

تیم فوتبال هفت نفره کشورمان در نخستین 
دیدار خود در جام جهانی ٢٠٢٤ بارسلون در 
کشور اسپانیا با نتیجه چهار بر صفر ونزوئلا را 
شکست داد تا گام نخست را محکم بردارد. در 
گردان علی رعدی، حسین  این دیدار برای شا
تیزبر دوبار و عباس ترابی و مسلم محرابیان هر 
کدام یک بار گلزنی کردند. تیم فوتبال هفت نفره 
کشورمان در دومین دیدار خود در جام جهانی 
٢٠٢٤ بارسلون اسپانیا با نتیجه سه بر صفر 
ایرلندجنوبی را شکست داد و با شش امتیاز 
گروه چهارم شد. در این دیدار  صدرنشین 
مهدی بخشی، حسین تیزبر، مهدی شکوهی 
گلزنی کردند. تیم فوتبال هفت نفره کشورمان 
در سومین دیدار خود در جام جهانی ۲۰۲۴ 
اسپانیا با نتیجه ۴ بر صفر آلمان را شکست 
داد تا با ۹ امتیاز صدرنشین گروه چهارم شود. 
در این دیدار امیرمهدی رحیم آبادی دو گل 
و شمس الدین شهبازی و امین رضایی گلزنی 

کردند.
 یک چهارم نهایی

در  کشورمان  نفره  هفت  فوتبال  تیم 
چهارمین دیدار خود در جام جهانی ٢٠٢٤ 
با  حذفی  مرحله  در  و  اسپانیا  بارسلون 
نتیجه سه بر صفر آمریکا را شکست داد و به 
نیمه نهایی صعود کرد. در این دیدار حسین 
تیزبر دو گل زد و مهدی بخشی دیگر گلزن 
ایران بود. ملی پوشان کشورمان در ادامه این 
مسابقات، سه شنبه به مصاف برزیل می روند. 
، اوکراین رو در روی هلند قرار  در دیگر دیدار

می گیرد. 
 نیمه نهایی

تیم فوتبال هفت نفره کشورمان در پنجمین 
بارسلون   ٢٠٢٤ جام جهانی  در  خود  دیدار 
اسپانیا و در مرحله نیمه نهایی با نتیجه چهار 
بر صفر برزیل را شکست داد و راهی دیدار فینال 
شد. در این دیدار مهدی بخشی، مهدی 
شکوهی، مسلم محرابیان و امیرحسین قربانی 

گلزنی کردند. 

 فینال 
تیم فوتبال هفت نفره کشورمان در دیدار 
نهایی شانزدهمین دوره جام جهانی فوتبال 
را  اوکراین  بر صفر  نتیجه سه  با  نفره  هفت 
شکست داد و قهرمان جهان شد. در این دیدار 
ملی پوشان هفت نفره روی درخشش وحید 
، حسن  نواب و مهدی شکوهی، حسین تیزبر
صفری، شمس الدین شهبازی و گلزنی مهدی 
شکوهی ۲ گل و مهدی بخشی توانستند از سد 
اوکراین، قهرمان دوره قبلی بگذرند و ضمن 
ایستادن بر بام دنیا برای اولین بار جام قهرمانی 
را بدون گل خورده به ایران بیاورند. تیم فوتبال 
هفت نفره پیش از این، تیم های ونزوئلا، ایرلند، 
آلمان، آمریکا و برزیل را شکست داده بود. در 
دیگر دیدار در بازی رده بندی هم هلند سه بر 

یک برزیل را شکست داد و سوم شد. 
 تبریک رئیس جمهور 

تبریک  با  پیامی  در  پزشکیان  مسعود 
قهرمانی تیم ملی فوتبال هفت نفره کشورمان 
در رقابت های جام جهانی ۲۰۲۴ بارسلون اسپانیا 
تصریح کرد: انتظار می رود با برنامه ریزی های 
لازم و حمایت های بیشتر مسئولان ورزشی 
کشورمان از این تیم مستعد، شاهد تداوم 
درخشش آنان در دیگر میادین ورزشی باشیم. 
ح زیر است؛  متن پیام رئیس جمهور به شر
نفره  هفت  تیم ملی  افتخارآفرین  فرزندان 
فوتبال! قهرمانی مقتدرانه شما جوانان عزیز 

جام جهانی  رقابت های  در  اسلامی  میهن 
خودباوری،  بیانگر  اسپانیا،  بارسلون   ۲۰۲۴
عزم و اراده راسخ در فتح قله های افتخار برای 
ایران بود. اینجانب با مسرت، این پیروزی 
ارزشمند را به آحاد ملت ورزش دوست ایران 
تبریک می گویم و از تلاش ها و زحمات ارزنده 
شما ورزشکاران، مربیان، کادر فنی و فدراسیون 
ورزش های جانبازان و توان یابان صمیمانه 
سپاسگزارم. انتظار می رود با برنامه ریزی های 
لازم و حمایت های بیشتر مسئولان ورزشی 
کشورمان از این تیم مستعد، شاهد تداوم 
درخشش آنان در دیگر میادین ورزشی باشیم. 

 تماس طارمی؟
از  بعد  نفره  هفت  فوتبال  تیم ملی  مربی 
گفت:  قهرمانی تیم در جام جهانی اسپانیا، 
تماس تصویری که مهدی طارمی قبل از شروع 
فینال با بازیکنان تیم ملی فوتبال هفت نفره 
داشت باعث افزایش انگیزه آن ها در جام جهانی 
اسپانیا شد. علیرضا طارمی در گفت وگو با ایسنا، 
درباره عملکرد تیم ملی فوتبال هفت نفره در 
مسابقات  کرد:  اظهار  اسپانیا،  جام جهانی 
امسال برای تیم ایران خیلی خوب پیش رفت 
و برای رسیدن به این جایگاه 8 دوره اردوی 
سخت را پشت سر گذاشتند و زحمات زیادی را 
متحمل شدند. وی افزود: با سیستم جدیدی 
که علیرضا رعدی در این دوره از بازی ها پیاده 
کرد هماهنگی خوبی بین بازیکنان ایجاد شده 

بود و خدا را شکر توانستیم در این دوره با قدرت 
و عملکرد بهتری در بازی ها حاضر شویم و 
به خود اختصاص دهیم.  را  جام قهرمانی 
کید کرد:  مربی تیم ملی فوتبال هفت نفره تا
در این دوره از بازی ها تمام تیم های شرکت 
کثر آن ها قهرمان چند دوره  کننده قدرتمند و ا
جهان در فوتبال هفت نفره بودند که بازیکنان 
با عملکرد خوبشان توانستند بهترین های 
جهان را شکست دهند و برای اولین بار تاریخ 
سازی کنند. او در پایان درباره پیام پسرش 
مهدی طارمی و صحبتی که قبل از شروع بازی 
فینال با بازیکنان هفت نفره به صورت ویدئویی 
داشت، اظهار کرد: مهدی زحمت کشید و پیام 
تصویری به بازیکنان داد که خیلی ارزشمند بود 
و در جهت ارتقای روحیه و انگیزه بازیکنان و 
کسب عنوان قهرمانی فوتبال هفت نفره بسیار 

تاثیرگذار بود. 
 صحبت بازیکنان 

تیم ملی  دروازه بان  جهان خواه  افشین 
در  قهرمانی  کسب  خصوص  در  نفره  هفت 
جام جهانی اسپانیا در گفت وگو با ایسنا اظهار 
کرده  کرد: تیم ها با تمام قدرت  حضور پیدا 
بودند و کسب قهرمانی به راحتی امکانپذیر 
نبود. تیم ما برای رسیدن به این موفقیت 
شرایط سختی را پشت سر گذاشت و با تدابیری 
که کادر فنی و مدیریتی برای این تیم در نظر 
گرفته بودند بازیکنان طی یک سال حضور 
در اردوها توانستند تمرینات خوبی را سپری 
ح و  کنند. وی گفت: توانستیم تیم های مطر
قدرتمندی همچون انگلیس، آمریکا، برزیل و 
به ویژه اوکراین که قهرمان چند دوره جهان بود 
را با همت و غیرت بازیکنان و غرور ایرانی شکست 
دهیم و برای اولین بار در دنیا تاریخ سازی کنیم 
و بر سکوی قهرمانی قرار بگیریم و دل مردم 
ایران را شاد کنیم. همچنین مهدی شکوهی 
بهترین فوروارد ایران در جام جهانی فوتبال 
هفت نفره به ایسنا گفت: خدا را شکر می کنیم 
که این تورنمنت با قهرمانی ایران به پایان 
رسید. برای رسیدن به این جایگاه 7 ماه پی 
در پی سختی های زیادی کشیدیم و تمرینات 
پرفشاری را تحمل کردیم. در جام جهانی اسپانیا 
بازیکنان بهترین عملکرد خود را ارائه دادند 

و بدون گل خورده برتری خود را ثابت کردند. 
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تیم ملی فوتبال هفت نفره بر بام دنیا ایستاد

 روزبه چشمی مدافع تیم فوتبال 
استقلال بعد از حضور در تیم ملی 
با کسب اجازه از پیتسو موسیمانه 
استراحت  به  کوتاهی  مدت 
مشغول بود و دیروز با پایان 
مرخصی به اردوی استقلال در 
امارات اضافه شد. روزبه چشمی 
به دلیل محرومیت نمی تواند 

استقلال را همراهی کند. 

 علیرضا بیرانوند که روز جمعه 
روی نیمکت تیم تراکتور حضور 
داشت، توجهات زیادی را به 
خود جلب کرد و مرد شماره 
یک حواشی این مسابقه بود. 
او در بین دو نیمه نیز با حسین 
گل گهر  تیم  بی  مر  ، اینانلو
سیرجان، دیدار کرد و دقایقی 

با او صحبت کرد. 

 در یکی از مهم ترین دیدارهای 
برتر  لیگ  دوازدهم  هفته 
تیم های  مصاف  انگلیس، 
نزدیک در جدول رده بندی 
ناتینگهام  و  آرسنال  یعنی 
فارست در نیمه نخست با تک 
کا به سود  گل زیبای بوکایو سا
گردان میکل آرتتا به پایان  شا
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        گلزنی   حضور    گفت وگو  

گفتوگو

کتور و   مرتضی اسدی کاپیتان سابق ترا
کارشناس فعلی فوتبال در خصوص شرایط 

تیم پرطرفدار آذربایجان صحبت کرد. 
کتور از گردونه   درباره خارج شدن ترا
رقابت های جام حذفی چه نظری دارید؟

 بدترین اتفاق ممکن که می توانست روند 
کتور را متوقف کند شکست در  رو به رشد ترا
اولین بازی جام حذفی بود. تیمی که در 
کورس قهرمانی لیگ برتر است بازی دور از 
انتظاری را برابر گل گهر ارائه کرد. اسکوچیچ 
کرده بودند  کمتر بازی  که  به بازیکنانی 
میدان داد و شاید تصور می کرد تیمش بازی 
ساده ای دارد. تصمیم گیرنده اسکوچیچ 
است و به بازیکنان اشراف کاملی دارد. بازی 
با گل گهر آن طور که انتظار می رفت پیش 
کتور را غافلگیر  نرفت. حریف توانست ترا
کند و به دور بعدی برود. یکی از جام هایی 
کتور می توانست با ۵ پیروزی در آن  که ترا
به جام برسد و ساده تر سهمیه آسیایی 
کتور باید تمام هم  بگیرد، از دست رفت. ترا
و غم خود را بر روی آن بگذارد تا در لیگ برتر 
صاحب عنوان شود و مزد زحمات متعددی 
که تمامی اعضای تیم و باشگاه می کشند به 

بار بنشیند. 
کتور در پنج بازی خانگی این فصل   ترا
سه شکست و یک تساوی داشته و تنها 

یک بار برنده شده است!
تیم های مدعی به دنبال آن هستند تا در 
بازی های خانگی امتیازی از دست ندهند، 
کتور در این زمینه دچار ایراد جدی  اما ترا
گفت روی تیم استرس  است. نمی توان 
وجود دارد و یا اینکه فشار هواداران زیاد 
است، چون بعد از گل خوردن هم، طرفداران 
با شعار عیبی یوخ از تیم حمایت می کنند. 
کتور با وجود آنکه خوب بازی می کند ولی  ترا
در استفاده از فرصت ها دچار ایراد است. 
کتور در بازی های خارج از خانه راحت تر  ترا
به اهداف خود می رسد، چون سرمربی بهتر 
می تواند تیم را هدایت کند. اسکوچیچ با 
تیم زندگی می کند، از شرایط بازیکنان اطلاع 
کاملی دارد، در لیگ قهرمانان آسیا و لیگ 
برتر تیم نتیجه می گیرد، شاید در خانه تمرکز 
کافی ندارد. شاید بازیکنان نتوانسته اند 
آنطور که از خودشان انتظار دارند در زمین 
بازی کنند. شاید هم بازیکنان تصور آن را 
می کنند به راحتی برنده می شوند و با انگیزه 
کافی بازی نمی کنند. بعد که عقب می افتند 
برای جبران ناموفق هستند. قطعاً در ادامه 
فصل شرایط بهتر می شود، چون تجربیات 

گرانبهایی از بازی های اخیر به دست آمد. 

اسدی: 
کتور در بازی های  ترا

خارج از خانه راحت تر 
به اهداف خود می رسد

 واکنش قزاق ها  
به باخت فنی مقابل ایران 

بسکتبال  تیم ملی  جمعه  روز  ایسنا: 
ایران در پنجره دوم مسابقات انتخابی 
تهران  در  عربستان،   -  ۲۰۲۵ آسیا  کاپ 
میزبان تیم ملی قزاقستان بود که قزاق ها 
از سفر به تهران و حضور در این دیدار 
خودداری کردند. فدراسیون قزاقستان 
درخواست تغییر میزبان این بازی و برگزاری 
این دیدار در کشور ثالث را داشت که این 
درخواست قزاق ها با مخالفت فدراسیون 
ایران و فدراسیون جهانی بسکتبال روبه رو 
شد. پس از غیبت تیم ملی قزاقستان در 
بازی روز جمعه گذشته، با رای فدراسیون 
جهانی و فیبا آسیا )FIBA(، قزاق ها با باخت 
فنی و طبق اعلام فدراسیون جهانی ۲۰ 
بر صفر بازنده این دیدار اعلام شدند تا 
تیم ملی ایران، به عنوان تیم برنده معرفی 
فدراسیون  کنش  وا موضوع  این  شود. 
بسکتبال قزاقستان را در پی داشت که 
بیانیه قزاق ها نسبت به این تصمیم را 
گذشته قرار  در ادامه می خوانید: »روز 
بود تیم ملی ما در نخستین بازی خود از 
پنجره دوم مسابقات انتخابی کاپ آسیا 
۲۰۲۵ - عربستان، در تهران مقابل تیم ملی 
، از  ایران قرار بگیرد که سفر به این کشور
سوی وزارت امور خارجه، فرهنگ و ورزش 
قزاقستان، برای بازیکنان ما ناامن اعلام 
شد. با توجه به اینکه اولویت ما حفظ 
سلامت ملی پوشان و کادر فنی است، از 
سفر به ایران خودداری کردیم. فدراسیون 
ملی ما درخواست خود برای تغییر زمان 
بازی و میزبانی را به فدراسیون جهانی و فیبا 
آسیا ارسال کرد که با مخالفت روبه رو شد. 
در نتیجه به دلیل عدم حضور ما در تهران، 
در این بازی ۲۰ بر صفر بازنده اعلام شدیم. با 
این وجود سلامت بازیکنان مهم ترین چیز 
است. به خاطر حمایت های شما هواداران 
متشکریم. ما با یکدیگر قدرتمند هستیم.«

منهایفوتبال
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کوتاه
باشگاه  پیشکسوت  خوردبین  محمود  تسنیم:   
پرسپولیس در گفت وگو با تسنیم، ابتدا در مورد اینکه در 
هفته گذشته در بیمارستان بستری شده بود و آخرین 
گذشته بهترم. در  گفت: نسبت به روزهای  وضعیتش 
این چند روز خیلی ها با حضور در بیمارستان یا تماس 
تلفنی پیگیر حال من بودند و باید از همه آنها تشکر کنم. 
همین طور از وزیر محترم ورزش، آقایان درویش و علی 
پروین هم کمال تشکر را دارم. مشاور عالی مدیرعامل 
باشگاه پرسپولیس در ادامه با ابراز خرسندی از برتری 
پرسپولیس مقابل مس سونگون در جام حذفی تصریح 
کرد: پرسپولیس در این جام گام اول را محکم برداشت و 
خوشحالم که بازیکنان جوان تیم که به آنها میدان داده 
شد، خوش درخشیدند. حالا پرسپولیس برای بازی با 
الریان روحیه بالایی دارد و امیدوارم اولین بردش را در لیگ 
نخبگان جشن بگیرد. خوردبین در پاسخ به این پرسش 
که آیا پرسپولیس می تواند از گروهش در آسیا صعود کند، 
یادآور شد: پرسپولیس در این جام واقعاً بدشانسی 
آورد و باید در چند مسابقه سه امتیاز را می گرفت، ولی 
موقعیت های زیادی را از دست داد. بازی با الریان و الشرطه 
برای پرسپولیس سرنوشت ساز است و بازیکنان هم اهمیت 
این بازی ها را به خوبی می دانند. امیدوارم پرسپولیس از 
این دو بازی شش امتیاز بگیرد و راه صعود به مرحله حذفی 
برای این تیم هموارتر شود. پیشکسوت باشگاه پرسپولیس 
راجع به عملکرد گاریدو در این تیم و اینکه برخی معتقدند 
او نباید تغییرات زیادی را در تیمش ایجاد کند هم اظهار 
داشت: گاریدو تا الان عملکرد خوبی در پرسپولیس داشته 
است. او یک مربی باتجربه و سخت گیر است و همین 

سخت گیر بودن او به سود پرسپولیس است.

بیــنالمــلل
  تیم فوتبال بایرن مونیخ به لطف هت تریک هری 
یازدهم  هفته  از  خانگی  دیداری  در  شد  موفق  کین 
گزبورگ را در  بوندس لیگای آلمان با نتیجه 3 بر صفر آ
ورزشگاه آلیانتس آره نا از پیش رو بردارد. این مهاجم 
انگلیسی که تابستان ۲۰۲3 از تاتنهام به جمع باواریایی ها 
کنون در ۴3 بازی بوندس لیگایی موفق به ثمر  پیوست، تا
رساندن ۵۰ گل شده است که از این حیث رکورد جدیدی 
کنون  را به نام خود به ثبت رساند. در تاریخ این رقابت ها تا
هیچ بازیکنی با این تعداد بازی به رکورد ۵۰ گل نرسیده 
بود. کین 31 ساله پس از این بازی گفت: بین دو نیمه در 
صحبتی که با هم داشتیم، توافق نظر داشتیم که باید با 
همین روند به کارمان ادامه دهیم و موقعیت ایجاد کنیم. 
گرفتیم  را  پنالتی  تلف شده  وقت های  در  خوشبختانه 
)دقایق ۹3 و ۹۵ از روی نقطه پنالتی گلزنی کرد( و از همانجا 
بازی باز شد. هفته بزرگی به خاطر بازی با پاری سن ژرمن در 
لیگ قهرمانان اروپا، دورتموند در بوندس لیگا و بایرلورکوزن 
در جام حذفی در پیش داریم. ما روی فرم خوبی هستیم، 

احساس خوبی داریم و باید این فرم را حفظ کنیم. 
 

گل محمدی: انتظار جام گرفتن فشار زیادی به فولاد می آورد
 سرمربی تیم فوتبال فولاد خوزستان 
گفت: امسال انتظار گرفتن جام فشار زیادی 
به تیم مان می آورد و هدف اصلی ما این 
است که بازی به بازی بهتر شویم. یحیی 
یکشنبه  روز  بازی  از  پیش  گل محمدی 
مرحله یک شانزدهم جام حذفی مقابل 
فولاد هرمزگان گفت: با توجه به تجربه ای 
که در فوتبال داریم، می دانیم جام حذفی 
جام شگفتی هاست. با بازیکنان صحبت 
کنند چون با تیمی از  کردیم و نباید فکر 
کارمان راحت  لیگ پایین تر بازی داریم 

است و نباید این تفکر را داشته باشیم که 
بازی آسانی داریم. وی افزود: بازی های 
تیم مقابل را دیدیم، آنها در لیگ سختی 
بازی می کنند و در جدول تیم بالانشین 
هستند. در جام حذفی هیچ تیمی شانس 
بیشتری برای بردن ندارد. بچه های ما 
باید خیلی حواس جمع و با تمرکز بازی 
کنند و به تیم حریف از لحاظ فنی احترام 
بگذارند. باید تلاش کنیم و زحمت بکشیم 
تا نتیجه بگیریم. حریف مربی خوبی دارد 
که  اد بابت تیم خوبی  و به آقای ایران نژ

سرمربی  می گویم.  تبریک  است  ساخته 
کرد: بدون شک  فولاد خوزستان عنوان 
بخش اصلی قدرت تیم ما هواداران مان 
هستند. دوست داریم مثل بازی قبل در 
گران مان بازی کنیم.  حضور پرشور تماشا
امیدوارم استقبال خوبی از بازی بشود. 
گل محمدی راجع  به هدف فولاد در جام 
حذفی تصریح کرد: هدف اصلی ما حضور 
در مرحله بعدی جام حذفی است و این 
، تلاش زیاد و کار فنی خوب  مهم با تمرکز
به دست می آید. وی در مورد اینکه آیا در 

میدان  به  ذخیره  نفرات  با  حذفی  جام 
می رود، گفت: بین بچه های ما از لحاظ 
فنی اختلاف زیادی وجود ندارد. با نفراتی 
لحاظ  از  بتوانند  که  می رویم  میدان  به 
فنی به ما کمک کنند. تیم ما تیم نو پایی 
است. انتظار زیاد داشتن از تیم کار درستی 
نیست، باید حمایت شویم تا تیم خوبی 
بسازیم. انتظار گرفتن جام فشار زیادی به 
تیم مان می آورد. هدف اصلی ما این است 
که بازی به بازی بهتر شویم و پیشرفت کنیم 

تا پایه و اساس تیم را بسازیم. 

صعود به جام جهانی با گذشته قابل قیاس نیست 

 از دو دیدگاه می توانیم تیم ملی فوتبال را مورد تجزیه و 
تحلیل و نقد و بررسی قرار دهیم. اول اینکه به لحاظ کسب 
نتیجه و آمار که از ۶ بازی 1۶ امتیاز گرفته و انصافاً فوق العاده 
بوده، شاید بسیاری بگویند قرعه خوبی گیرمان آمد و در 
گروه ساده ای قرار گرفتیم ولی شاهد هستیم که عربستان 
مغلوب اندونزی شد، کره جنوبی در دو بازی رفت و برگشت 
مقابل فلسطین مساوی کرد، استرالیا به بحرین باخت، پس 
فوتبال در آسیا رشد محسوسی داشته است. مورد دوم در 
خصوص عملکرد فنی تیم ملی است. در این بُعد دارای 
نوسان شدیدی هستیم. نوسان زیادی که داشتیم باعث 
ایجاد هجمه های علیه تیم ملی شده، جواد خیابانی گارد 
گرفته و متعاقباً عوامل تیم ملی از رئیس فدراسیون تا کادرفنی 
گر برابر تیم های بزرگ چنین  کنش نشان دادند. ا و بازیکنان وا
عملکردی را داشتیم انتقاد ها به این شدت نبود ولی وقتی 
مقابل کره شمالی و قرقیزستان به سادگی گل می خوریم 
شاهد انتقادات تندی هستیم، در حالی که باید انتقاد 
سازنده باشد. از این منظر صحبت کنیم که دلایل فنی افت 
تیم ملی در آغاز نیمه دوم چیست؟ نگرانی در این زمینه را 
رفع کنیم نه اینکه به مواردی بپردازیم که از اصل موضوع دور 
گر الان از تیم ملی  شویم. از طرفی عده ای این باور را دارند که ا
گر به تیم های  انتقاد شود خیلی بهتر خواهد بود، چون ا
خوب دنیا بخوریم کارمان سخت می شود. همان طور که 
در آخرین جام جهانی برابر انگلیس ۶ بر ۲ بازنده شدیم. 
گر در جام جهانی تنبیه  این نگرانی قابل قبول است، چون ا
شویم راه بازگشتی نداریم. البته روند نتیجه گیری تیم ملی با 
تغییر نسل به آرامی در حال اجرا شدن است. در بازی های 
اخیر مهدی قائدی بیشتر بازی می کند، آریا یوسفی و محمد 
قربانی به بازی گرفته می شوند. هر چند بیشتر می توان به 
جوان ها بازی داد. فراموش نکنیم بازیکنان جوانی که دعوت 
می شوند ولی به آنها بازی نمی رسد باید خیلی قوی تر و بهتر 
باشند و خود را به امیر قلعه نویی و کادرفنی تحمیل کنند. 
سیاست و رسالت صدا و سیما همواره حمایت از تیم ملی 
بوده، اما اخیراً انتقاد ها شدت پیدا کرده است. شاید هدف 
این است که تا قبل از آنکه به حریفان بزرگی برخورد نکردیم 
ایراد های فنی خود را از بین ببریم. پیش بینی آن را می کنند 
که می توانیم تیم بهتری شویم ولی باید بر اساس ظرفیت 
فوتبال کشور انتظارات ترسیم شود. اولین صعود با سرمربی 
ایرانی در اولین دوره با حشمت مهاجرانی بوده ولی فراموش 
نکنیم الان صعود به جام جهانی به سختی گذشته نیست، 
چون در اولین بازی که رفتیم یک تیم از آسیا می رفت، زمانی 
که ما به جام جهانی ۲۰۰۶ رفتیم سهمیه آسیا ۲. ۵ بود و برای 
جام جهانی ۲۰۲۶ سهمیه 8. ۵ شده است. صعود آسان 
نیست ولی اصلاً کار سختی نیست. پس صعود هایی که در 

ادوار قبلی بوده اصلاً قابل قیاس با این دوره نیست. 

محمدنصرتی
کارشناسفوتبال

؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟
هیات مدیره  عضو  حدادی  پیمان   
باشگاه پرسپولیس می گوید صداوسیما با 
پرداخت حق پخش تلویزیونی می تواند در 

آینده درآمد خود را بیشتر کند. 
 درآمد اصلی 

ایسنا،  با  گفت وگو  در  حدادی  پیمان 
پخش  حق  پرداخت  ع  موضو درباره 
تلویزیونی از سوی صداوسیما اظهار کرد: 
حق پخش یکی از محل های درآمدی اصلی 
تیم های ورزشی به خصوص فوتبال در کل 
دنیا است. در برخی کشورها حدود 7۰ درصد 
درآمد باشگاه ها از محل حق پخش است 
و در برخی دیگر به طور متوسط حدود ۵۰ 
درصد درآمد باشگاه ها از حق پخش تامین 
می شود. متاسفانه یکی از موضوعات مهمی 
در کشور داریم این است که تیم های ایرانی 
گر ریشه یابی  از این درآمد محروم هستند. ا
کنیم که پرداخت نشدن حق پخش به کجا 
می رسد، حتی می تواند آثار سو در تیم های 
افزود:  وی  باشد.  داشته  خودمان  ملی 
، در بند ب  کشور در برنامه ۵ ساله ششم 
ماده ۹۲، دولت مکلف شده بود با همکاری 
صداوسیما، از محل درآمد صداوسیما از 
زشی، از  پخش تبلیغات بین مسابقات ور

طریق وزارت ورزش به فدراسیون ها و بعد 
اما  کند،  پرداخت  پول  زشی  ور تیم های 
متاسفانه در دولت قبلی این کار پیگیری 
نشد. الان به شکل دیگری در برنامه هفتم 
پنج ساله مجلس مصوب کرده که اجرایی 
لان مجلس فرصت شش ماهه به  شود. ا
وزارت ورزش داده تا با همکاری صداوسیما 
آیین نامه ای برای این موضوع تدوین کنند 

و موضوع حق پخش را مشخص کنند. 
 کنفدراسیون فوتبال آسیا

گرید  موارد  از  یکی  گفت:  همچنین  او 
کنفدراسیون فوتبال آسیا در رابطه با   A
صدور مجوز حرفه ای، موضوع حق پخش 
A یعنی باید  گرید  است. وقتی می گوییم 
موردی  گر  ا کنید.  رعایت  را  ع  موضو آن 
اجرایی  برای  می شود  باشد   B گرید  در 
نشدن آن جریمه پرداخت کرد، اما وقتی 
می گوییم که موضوعی در گرید A قرار دارد 
گر رعایت  ع رعایت شود و ا باید آن موضو
نمی شود.  صادر  حرفه ای  مجوز  نشود 
از  تلویزیونی  پخش  حق  ع  موضو امسال 
گر اجرایی نشود  ا موارد ضروری است و 
مجوز حرفه ای صادر نمی شود. حدادی 
که  کار هم به اینگونه نیست  ادامه داد: 

بلکه  گرفته ایم،  بگوییم حق پخش  صرفا 
و مبالغ  قرارداد رسمی منعقد شود  باید 
کر  پرداختی هم در صورت های مالی ما ذ
شود. یعنی صرفا به تنظیم قرارداد هم ختم 
لان یک سوم از فصل فوتبالی  نمی شود. ا
ما گذشته و هیچ اقدامی برای این موضوع 
باشگاه ها  فرصت  آخرین  است.  نشده 
برای ارائه مدارک به AFC اواخر فروردین  
آن  تا  یعنی  است.  اردیبهشت  اوایل  و 
زمان باید قرارداد حق پخش امضا و مبالغ 
پرداختی در حساب های ما ذکر و به تایید 
گر  حسابرس برسد. نکته دیگر این است که ا
صداوسیما مبلغی را به وزارت ورزش بدهد 
و آنها به فدراسیون فوتبال پرداخت کنند، 
چه عددی به باشگاه ها اختصاص خواهد 
توجه  قابل  باید  حتما  عدد  این  یافت؟ 
باشد. من فکر می کنم عدد قابل توجهی 
پرداخت نشود و صرفا می گویند پرداخت 
شده است. موضوعی که در برنامه ششم 
پخش  حق  پرداخت  شده،  کر  ذ ساله   ۵
رشته ها  همه  برای  صداوسیما  سوی  از 
کدام از  که هیچ  است اما نکته این است 
مسابقات  برخی  استثنا  به  رشته ها  این 

بیننده ای ندارند. 

 توسعه 
عضو هیات مدیره پرسپولیس در ادامه 
گر بخواهیم در فوتبال سرمایه گذاری  گفت: ا
حتما  کند  پیدا  توسعه  باشگاه ها  و  کنیم 
باید حق پخش به نحو درست محاسبه و 
پرداخت شود. الان همین کشورهای حوزه 
بزرگ می آورند  بازیکنان  که  خلیج فارس 
به خاطر این است که حق پخش دریافت 
تیم های  وقتی  دارند.  درآمد  و  می کنند 
ایرانی از این درآمد محروم باشند، چطور 
تیم های  با  ایرانی  تیم های  انتظار داریم 
رقابت  این  حتما  کنند؟  رقابت  عربی 
گر صداوسیما حق پخش  عادلانه نیست. ا
کند، حتما یک پروژه برد برد  را پرداخت 
خواهد بود. پرسپولیس و امثال پرسپولیس 
بازیکنان  حتما  باشد  داشته  درآمد  گر  ا
بهتر می گیرد و این یعنی بازی های بهتری 
انجام می شود و بیننده بیشتری به سمت 
صداوسیما می رود. جذب مخاطب بیشتر 
برای صداوسیما یعنی درآمد بیشتر برای 
این سازمان خواهد بود. می خواهم بگویم 
کند  گر صداسیما حق پخش را پرداخت  ا
صداوسیما  به  پول  این  بعد  سال های 

بازخواهد گشت. 

پیمان حدادی عضو هیات مدیره پرسپولیس: 

حق پخش بدهید تا خودتان درآمد بیشتری داشته باشید 


